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Beantwoording art. 38 vragen SP over de bijenstand in Haarlem

I

Geachte heer Garretsen,

Op 31 augustus 2016 hebt u vragen gesteld ex art. 38 RvO over de bijenstand in 
Haarlem.
Met deze brief geven wij antwoord op uw vragen. Hieronder is uw vraag steeds 
cursief weergegeven waarna het antwoord van het college volgt. Voor een compleet 
beeld van de context voegen wij uw brief bij deze antwoordbrief.

1. Wat zijn de maatregelen die Haarlem afgelopen jaren heeft genomen om
de bijenstand te verbeteren?

Veel bermen in Haarlem worden op een natuurlijke wijze onderhouden.
Dit betekent dat de bennen maar één of twee keer per jaar worden gemaaid.
Doordat het maaisel wordt afgevoerd verschraalt de bodem waardoor grassen 
verdwijnen en er meer mimte ontstaat voor kruiden. Bloeiende kruiden betekent 
meer nectar die beschikbaar is voor bijen.

Op verschillende plekken is inheems bosplantsoen geplant. De bloei van 
deze struiken draagt bij de voedselvoorziening voor bijen. Daarnaast zijn er 
natuurlijke overgangen aangebracht tussen gras/kruiden naar bosjes wat resulteert in 
een beschutte leefomgeving voor bijen.

Al enkele jaren is het gebruik van RoundUp bij de bestrijding van onkruid 
op verharding door de gemeente Haarlem uitgebannen. Dit middel heeft naar 
verluid een grote negatieve invloed op bijenstand. Inmiddels is door staatssecretaris 
het gebruik van dit middel in de openbare ruimte in heel Nederland verboden. In 
Haarlem liepen we hiermee dus voorop.
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2. Hoe gaat het momenteel met de bijenstand in Haarlem en omgeving? Is er
al een verbetering waar te nemen of (nog) niet?

De Imkervereniging Haarlem meldt desgevraagd dat de zachte winters van de 
laatste driejaar ervoor hebben gezorgd dat de honingbijen relatief goed gaan ten 
opzichte van de jaren ervoor. Hiermee is niet gezegd dat er herstel is geweest. De 
lentes waren de afgelopen drie jaar koud met enkele warmtepieken waar de 
insectenstand te lijden van heeft gehad en dan met name de vroege soorten, 
waaronder de wilde bijen. De bijen hebben naast gif, vervuiling en varroa-mijt veel 
te lijden van perioden van voedseltekort. Over het hele jaar genomen zijn er grote 
verschillen in pieken en dalen met aanbod van nectar en stuifmeel. De (wilde) bijen 
en andere insecten hebben het dus nog steeds moeilijk.

4. Is het College bereid te overwegen (meer) gebruik te maken van
biologische beplanting (bijvoorbeeld biologische bloembollen)?

In het ecologisch beleidsplan is tot 2020 jaarlijks 2 ton beschikbaar voor 
ecologische maatregelen. Een deel van deze gelden wordt specifiek aan de 
verbetering van de leefomstandigheden van bijen en andere insecten besteed. Door 
heel Haarlem worden bloembollen geplant die het nectarseizoen vervroegen. Deze 
bloembollen zijn van biologische oorsprong. Braakliggende terreinen en kansrijke 
bermen worden ingezaaid met een bloemenmengsel. In de bloeiende kruiden is 
nectar beschikbaar voor bijen. De gemeente is met stakeholders in overleg voor het 
plaatsen van insectenhotels om bijen ook nestgelegenheid te bieden.

De gemeente gaat i.s.m. de natuurwerkgroepen door met het natuurlijke 
beheer van de groengebieden zoals Poelbroek, natuurvriendelijke oevers en bossen. 
Het onderhoud en beheer is erop gericht de biodiversiteit te vergroten wat tevens 
ten goede komt aan de bijenpopulatie.

Dit najaar gaat de gemeente i.s.m. Spaamelanden het onderhoud c.q. 
maaibeheer van de natuurlijke bermen evalueren en waar nodig herzien. E.e.a. om 
de biodiversiteit te vergroten. Hierbij zullen de bijen ook uitgangspunt zijn.

Hoogachtend,

het college van burgemeester en wethouders,


